
Запам’ятай!
Відмінок = відмінаВІДМІНОК

указує на зв’язок 
конкретного слова з іншими
у словосполученні чи реченні

ВІДМІНА
клас іменників, що мають 

спільну систему відмінкових 
закінчень

І відміна
ж. р., ч. р, сп. р.

-а, -я

ІІ відміна
ч. р. с. р.

 -о -о, -е, -я та
ІІІ відміна

ж. р. + мати
ІV відміна

с. р.
-а, -я з -ат-, -ят-, -ен-

абревіатури;
жіночі прізвища на 
приголосний та -о

іменники, що мають форму
лише множини;

невідмінювані іменники;
Не належать до жодної відміни:

групи
І і ІІ відміна

ТВЕРДА
основа закінчується на 
твердий приголосний

ім. с. р. із -о

легенда, дуб, вікно

М’ЯКА

ім. с. р. із -я
ім. с. р. із -е (тв. нешиплячий)

основа закінчується на м’який 
приголосний

учитель, земля, поле, обличчя

МІШАНА
основа закінчується на 
шиплячий приголосний

тиша, товариш, плече

Сам ти 

«кошенято
м»

Запам’ятай!
Відмінок = відмінаВІДМІНОК

указує на зв’язок 
конкретного слова з іншими
у словосполученні чи реченні

ВІДМІНА
клас іменників, що мають 

спільну систему відмінкових 
закінчень

І відміна
ж. р., ч. р, сп. р.

-а, -я

ІІ відміна
ч. р. с. р.

 -о -о, -е, -я та
ІІІ відміна

ж. р. + мати
ІV відміна

с. р.
-а, -я з -ат-, -ят-, -ен-

абревіатури;
жіночі прізвища на 
приголосний та -о

іменники, що мають форму
лише множини;

невідмінювані іменники;
Не належать до жодної відміни:

групи
І і ІІ відміна

ТВЕРДА
основа закінчується на 
твердий приголосний

ім. с. р. із -о

легенда, дуб, вікно

М’ЯКА

ім. с. р. із -я
ім. с. р. із -е (тв. нешиплячий)

основа закінчується на м’який 
приголосний

учитель, земля, поле, обличчя

МІШАНА
основа закінчується на 
шиплячий приголосний

тиша, товариш, плече

Сам ти 

«кошенято
м»


